



Referat:	Hovedbestyrelsesmøde
Mødedato:	Fredag d. 10. december 2021 kl. 14:00 – 16:00
Mødested:	Arnborg
Deltagere:	HB: Jens Hansen (JH) Claus Elmeros (CE) Jørgen Legind-Hansen (JLH) Mads Leth (ML) Glenn Carstensen (GC) Afbud
	Suppleanter: Jens Chr. Pedersen (JCP)
	ADM: Lars Agesen-Pagh (LAP)

1. Velkomst (JH)

2. Opdatering fra administrationen/generelt (LAP)

2.1. Henvendelser fra klubber og enkeltpersoner.

- Enkelte klubber har spurgt til "øget fokus" på dels materielområdet, dels udd.
- Ros for formatet på formandsmødet.

2.2. Medlemstal

d.d. 1406 DSvU-medlemmer. Optrækninger 30/9: 1450 ('21) 1440 ('20) 1425 ('19)

2.3. Repræsentantskabsmøde.

Forberedelse af beretning – Områder til de enkelte udvalgsansvarlig. LAP udsender "skabelonen" til videre behandling i udvalgene. Retur fra udvalg senest mandag d. 17, så det kan være klar til HB-mødet 25. januar.

På valg Mads Leth + Claus Elmeros. Genopstiller. Vi mangler suppleant.

Pokaler: Indstillinger fra klubber modtages gerne. Gentages i julehilsen til klubformænd. JH

2.4. Opfølgning på Formandsmødet.

HB gennemgik den udsendt opsummering fra mødet. Enkelte punkter diskuteret.

- DTO. Afløser for OGA. Ove arbejder på en afløser samt "reorganisering" af DTO-gruppen/DTO-arbejdet. Enighed om af afløser formelt skal godkendes af HB.
- Kommunikationsudvalg: Formand fundet, Chris Oxholm. Vi supplerer med flere + DAC. Udkast til kommissorium. Understøtte udvalg og klubbers kommunikation samt etablere forbindelse til eksterne medier etc.
- Breddeudvalg: Vi mangler udvalgsmedlemmer.
- Særlig medlemskategori... Skal genbesøges. HB-mødet 25. januar. Der er konsekvenser ind i andre områder... f.eks. hvem må føre spil.
- Foreningsadministration.
 - o (Træningsflyvning uden norm... LAP og JLH – Upload af billeder som dokumentation)
- Examiners: Der kommer 4 nye til i januar. "retningslinjer" for examiners.. i egen klub.
 - o Principper for nye examiners – alle klubber bør kunne indstille. DTO finder principper.



- 300 kr. for bestilling af examener er vedtaget.
- Efteruddannelse af instruktører. Systemuddannelse
 - DTO-gruppen skal arbejde for "åbne" kurser / systemfremvisning.
- Midlertidigt certifikat?
 - AltMoc? Eller kan vi hjælpe TRS med data der gør processen lettere. (Køreskoler kan levere data)
- Kommercielt add-on. Konsensus om at det må igangsættes.
 - Skal planlægges /projekteres.
 - Projektgruppe? ML + JCP... + flere.
- Center:
 - Booking opdateres, herunder vejledninger for lejere. Fjerne fly fra booking ved planlagte arbejder i bedre tid. LAP er i proces med Centerchefen
- Betaling af fly-slæb
 - LAP analyserer på betalingsløsningen.
- Kantine
 - Kan der laves aftaler med eksterne leverandører, f.eks. under konkurrencer?
- Slæb: Gruppe taler med slæbgruppen

3. Økonomi (JLH)

3.1. Status.

- Status er rundsendt.
- Lån til nyt fly. Vi afventer lånetilbuddet fra Nordea. LAP rundsendes straks det kommer. Beslutning træffes af HB 25. januar.
- Kalender: LAP sikre alt er med på online kalenderen – og laver PDF'udgave til HB / til udsendelse.
- DTO-medarbejder / Svæveflyvekonsulent: LAP sender udkast til opgaver til HB.

3.2. Budget 2022

- Gennemføres lån i 2022, vil det naturligvis påvirke budgettet for 2022.

4. Materiel (ML)

4.1. Nyt fra Materieludvalget

- Online m-seminar i nov./december – 2 mulige aftner med samme agenda.

5. Nationalcenter (GC)

5.1. Nyt fra AB

- LAP i proces med Herning Kommune omkring lokalplanen. Møde 1. februar 2022 med Byplanchefen

6. Konkurrence, Sport og Talentarbejde (JCP)

6.1. Nyt fra Elite- og Talent-Udvalget

7. Uddannelse og Flyveaktivitet (JLH)

7.1. Organisation

- Udvalget er ved at finde nye medlemmer – mhp. opgave fordeling / speciale områder.

7.2. Teoriprøver.

- Unionsmeddelelse er udsendt – 4 datoer i 2022, men mulighed for efterfølgende stillingtagen til prøver efter behov

7.3. Ny Svæveflyvebog – status.

- JLH følger op.

8. Fastholdelse og Breddeidræt (JH)

IAB

9. Rekruttering (JH)



IAB

10. Samarbejde med Flyverkommandoen

- 10.1. Danish Air Cadets
NB: Aftale til "genforhandling". PE er obs herpå.

11. FLYSIK (CE)

- 11.1. Nyt fra FLYSIK udvalget
IAB
- 11.2. Kommunikation ved havarier
IAB

12. Luftrum (ML)

- 12.1. Luftrumsudvalg
IAB

13. Kommunikationsområdet (JH)

IAB

14. Eksterne organisationer

- 14.1. Nordisk samarbejde (CE)
IAB
- 14.2. DIF (JH)
 - 14.2.1. Ny strategiaftale 2022-25.
 - 14.2.2. Afslutning af nuværende strategiaftaler.
Skriftlig afslutning er udarbejdet. Sendes til DIF af LAP.
- 14.3. Kongelig Dansk Aeroklub (KDA) (PE / JH)
FAI repræsentant for Danmark: Claus Elmeros.
- 14.4. FAI/IGC (JH/CE)
IGC-mødet i København 4-5. marts kan blive Corona-ramt / Online. Såfremt det aflyses/går online er vi blevet spurgt om vi vil tage værtskabet i 2023 i stedet for?
HB er indstillet på at afholde IGC-mødet i Danmark i 2023, hvis mødet i 2022 bliver aflyst/bliver online.
- 14.5. European Gliding Union/Europe Air Sports (ML)
IAB
- 14.6. Trafik- Bygge- og Boligstyrelsen (TBST) (JH)
IAB
- 14.7. Friluftsrådet. (GC)
IAB

15. Næste møder

- | | |
|-----------------|------------------------|
| 25. januar 2022 | HB-møde 9 |
| 5. marts 2022 | Repræsentantskabsmøde. |

Eventuelt